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W czasie prowadzenia obserwacji terenowych w dniach 20-26 kwietnia 2012 r. 

członkowie Mazowiecko – Świętokrzyskiego Towarzystwa Ornitologicznego wykazali 

znaczące ingerencje w Obszarze Specjalnej Ochrony Ptaków Dolina Liwca, włączonym do 

Sieci Natura 2000w roku 2004. Wykonano znaczące pogłębienia rowów melioracyjnych 

BEZ zainstalowania niezbędnych w takich sytuacjach zastawek. Ponadto wykopano nowe 

rowy. Zasięg przestrzenny prac był bardzo znaczny: cała dolina pomiędzy wsiami 

Klimonty a Radzików-Stopki (gmina Mordy, powiat siedlecki). Pracownik obsługujący 

koparkę nie miał pojęcia, że prace te wykonuje na terenie obszaru „naturowego”. 

Przypuszczalnie nie wykonano niezbędnych konsultacji z mazowieckim RDOŚ. 

Opisywana sytuacja jest kolejnym przypadkiem znacznych odwonień na tym 

terenie. W latach 2006-2007 członkowie M-STO wykonali szczegółową inwentaryzację 

ptaków lęgowych oraz przelotnych i zimujących na całym terenie objętym granicą OSO 

Natura 2000 DOLINA Liwca. W trakcie badań notowano na mapach w skali 1:25 000 oraz 

1:10 000 stanowiska wszystkich gatunków ptaków lęgowych z Załącznika Nr 1 

Dyrektywy Ptasiej jak i wszystkie bieżące i potencjalne zagrożenia ptaków. Jednym z 

najważniejszych zagrożeń dla awifauny lęgowej a także przelotnej okazały się wówczas 
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pogłębienia samego koryta Liwca oraz kilku rowów odwadniających wykonane, jako 

jednokierunkowa (ODWODNIENIE) melioracja na wysokości wsi Wielgórz oraz 

Krzymosze (gm. Mordy, powiat siedlecki). Pogłębiono odcinek Liwca na długości ponad 

300-400m oraz przylegający do szosy rów na długości ponad 200m. Jednak zasięg 

obszarowy tamtych prac był wielokrotnie mniejszy, niż obecnie wykazane.

W związku z powyższym PROSIMY o interwencję RDOŚ. Jednocześnie służymy 

pomocą w ewentualnej wizji terenowej
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